

أعلنت أمس عن قبول الهيئة تأكيداً لانفراد «المحال»

«العربية للأسمنت» تسدد قسطين من مديونيات «التنمية الصناعية»

كتب - المرسى عزت:

أعلنت الشركة العربية للأسمنت، في بيان صحفي أمس، عن توصلها لاتفاق مع هيئة التنمية الصناعية، يقضي بأن تقوم الشركة بسداد مبلغ 8 ملايين جنيه شهرياً من مديونياتها، نظير حصولها على ترخيص مصنع إنتاج الأسمنت، لحين صدور الحكم في القضية التي تنظرها محكمة القضاء الإداري بمجلس الدولة.

كانت «المال» قد انفردت في عددها الصادر يوم 23 أكتوبر الماضي، بموافقة الهيئة العامة للتنمية الصناعية، على تقسيط المبالغ المستحقة على الشركة العربية للأسمنت، والبالغة 448 مليون جنيه.

وعلى صعيد متصل، قال خوسيه ماجرينا، المدير التنفيذي للشركة العربية للأسمنت، إن هذا القرار يعد خطوة إيجابية في سبيل حل خلافات الشركة مع الحكومة المصرية، التي استمرت لسنوات.

وقامت الشركة العربية للأسمنت بتقديم شيك مقبول الدفع لهيئة التنمية الصناعية، بقيمة قسطين شهري أكتوبر ونوفمبر 2011.

البقية 4



خوسيه ماجرينا

«العربية للأسمنت» تسدد قسطين من مديونيات «التنمية الصناعية»

كانت النزاعات القانونية بين الشركة العربية للأسمنت والحكومة المصرية قد بدأت عام 2006، عندما تقدمت الشركة بطلب الحصول على رخصة التشغيل للمرة الأولى، ولكنها لم تتمكن في هذا الوقت من الحصول على الرخصة، نظراً لما كانت تمليه القوانين المنظمة للقطاع الصناعي وقتها، بعدم ضرورة الحصول على رخصة تشغيل.

وفي عام 2007، وبعد استكمال العمليات الإنشائية الخاصة بمصنع الشركة بالسويس، أعلنت الحكومة المصرية عن طرح مزايدة لمنح تراخيص التشغيل، ولم يسمح للشركة بالدخول في تلك المزايدة، بل تم تطبيق نتائج المزايدة عليها بأثر رجعي.

يتوزع هيكل ملكية الشركة العربية للأسمنت بين سمنتوس لاينون «Cementos La Union» الإسبانية ومجموعة من المستثمرين المصريين، وتأسست عام 1997، ويبلغ حجم إنتاجها 5 ملايين طن من الأسمنت، يمثل 10% تقريباً من إجمالي الإنتاج المصري من الأسمنت.

ACC to pay two installments IDA indebtedness

Arabian Cement Company (ACC), which had recently held a press conference to discuss its issues regarding their local and international legal cases related to the Government of Egypt, has just announced that they have reached an agreement with the Egyptian Industrial Development Authority. ACC had requested to pay EGP 8 million per month until a verdict is issued in their local case at the State Council Administrative Court. The request was presented to the IDA Board of Directors and the decision was issued approving the company's request. "This is a great step forward in the mitigation of our dispute with the GoE. For years, we have been attempting to solve our issues with the GoE without any success. At long last now and thanks to IDA's new management team, we have reached a solution." stated Jose Magrina, ACC CEO. ACC's legal issues began in 2006 when the company first filed for the operations license, which was not awarded to them because at the time industry law dictated that the license was not needed. In 2007,

after the construction of the factory was finished, a tender for operation licenses was held and ACC was not allowed to participate and was forced to abide by the results of the tender retroactively. ACC has provided the IDA with a payable cheque for the value of the two installments for October and November 2011. Arabian Cement Company (ACC) was first established in 1997 by a group of Egyptian entrepreneurs, who aspired to establish a leading Egyptian cement company. The cement factory produces five million tons of first quality cement, approximately 10% of Egypt's production. The company is a joint venture between Cementos La Union, a Spanish investor holding the majority of shares, and a group of Egyptian investors.